

# ONTARIO REGULATION

made under the

## LIQUOR LICENCE AND CONTROL ACT, 2019

Amending O. Reg. 745/21

(GENERAL)

**1. Section 1 of Ontario Regulation 745/21 is amended by adding the following subsection:**

(2) In this Regulation,

“convenience store” has the same meaning as in Ontario Regulation 746/21 (Licensing); (“dépanneur”)

“grocery store” has the same meaning as in Ontario Regulation 746/21 (Licensing); (“épicerie”)

“wine boutique” has the same meaning as in Ontario Regulation 746/21 (Licensing). (“boutique de vins”)

**2. (1) The definitions of “eligible grocery store” and “wine boutique” in subsection 11 (1) of the Regulation are revoked.**

**(2) Subsection 11 (2) of the Regulation is revoked and the following substituted:**

(2) The operator of a retail store, other than a wine boutique, grocery store or convenience store, is exempt from clause 2 (1) (e) of the Act with respect to the charging of a fee on delivery of liquor sold through the retail store if the operator complies with subsection (3) of this section and sections 9 to 11 of Ontario Regulation 746/21 (Licensing) made under the Act.

**3. Section 16 of the Regulation is amended by striking out “from October 1, 2015, between” and substituting “from October 1, 2015, and as amended from time to time, between”.**

**4. Section 17 of the Regulation is amended by adding the following subsections:**

(3) Subject to subsection (5), it is a condition of every grocery store licence that the licensee, during hours of operation at which liquor is offered for sale,

- (a) accept, at the grocery store, returns of empty regulated containers and empty containers that can be returned through the Brewers Retail Inc. packaging return system;
- (b) provide refunds to consumers of the deposits collected on the containers; and
- (c) comply with any additional requirements imposed by the LCBO in relation to the duties set out in clauses (a) and (b), including requirements related to the keeping of records and the sorting of containers.

(4) The LCBO shall reimburse the holder of a grocery store licence amounts refunded by the licensee under clause (3) (b).

(5) In the case of a licence for a grocery store that is within 5 kilometres of the location of a retail store that was operated by the holder of the Brewers Retail Inc. licence on September 3, 2024, subsection (3) applies only on and after January 1, 2026.

(6) It is a condition of every grocery store licence to which subsection (3) does not apply and of every convenience store licence that the licensee post clearly the closest place or places where containers referred to in clause (3) (a) can be returned, in accordance with such requirements directed by the LCBO.

**5. (1) Subsection 19 (1) of the Regulation is amended by striking out “subsection 17 (1) or (2)” and substituting “subsection 17 (1), (2) or (3)”.**

**(2) Subsection 19 (2) of the Regulation is amended by striking out the portion before clause (a) and substituting the following:**

(2) If a person authorized by the Minister of Finance determines during an audit that the amount of the deposits that have been collected or remitted is less than the amount required under the Ontario deposit return program, or that the amount reimbursed by the LCBO to a licensee under subsection 17 (4) is greater than the amount refunded by the licensee, the Minister of Finance may by order require that,

. . . . .

**6. The Regulation is amended by adding the following section:**

**Prescribed age, s. 53 (1) of the Act**

**29.1** The prescribed age for the purposes of subsection 53 (1) of the Act is 16, 17 or 18 years of age.

**Commencement**

**7. (1) Except as otherwise provided in this section, this Regulation comes into force on the day it is filed.**

**(2) Subsection 2 (2) comes into force on the later of August 1, 2024 and the day this Regulation is filed.**

**(3) Sections 3 to 5 come into force on the later of October 31, 2024 and the day this Regulation is filed.**

# RÈGLEMENT DE L'ONTARIO

pris en vertu de la

## LOI DE 2019 SUR LES PERMIS D'ALCOOL ET LA RÉGLEMENTATION DES ALCOOLS

modifiant le Règl. de l'Ont. 745/21

(DISPOSITIONS GÉNÉRALES)

### **1. L'article 1 du Règlement de l'Ontario 745/21 est modifié par adjonction du paragraphe suivant :**

(2) Les définitions qui suivent s'appliquent au présent règlement.

«boutique de vins» S'entend au sens du Règlement de l'Ontario 746/21 (Délivrance de permis).  
(«wine boutique»)

«dépanneur» S'entend au sens du Règlement de l'Ontario 746/21 (Délivrance de permis).  
(«convenience store»)

«épicerie» S'entend au sens du Règlement de l'Ontario 746/21 (Délivrance de permis).  
(«grocery store»)

### **2. (1) Les définitions de «épicerie admissible» et de «boutique de vins» au paragraphe 11 (1) du Règlement sont abrogées.**

**(2) Le paragraphe 11 (2) du Règlement est abrogé et remplacé par ce qui suit :**

(2) L'exploitant d'un magasin de vente au détail, à l'exception d'une boutique de vins, d'une épicerie ou d'un dépanneur, est soustrait à l'application de l'alinéa 2 (1) e) de la Loi à l'égard des frais à exiger pour la livraison de boissons alcoolisées vendues par l'intermédiaire du magasin si l'exploitant se conforme au paragraphe (3) du présent article et aux articles 9 à 11 du Règlement de l'Ontario 746/21 (Délivrance de permis) pris en vertu de la Loi.

### **3. L'article 16 du Règlement est modifié par remplacement de «le 1<sup>er</sup> octobre 2015, entre» par «le 1<sup>er</sup> octobre 2015, dans ses versions successives, entre».**

**4. L'article 17 du Règlement est modifié par adjonction des paragraphes suivants :**

(3) Sous réserve du paragraphe (5), chaque permis d'épicerie est assorti de la condition selon laquelle, pendant les heures d'ouverture où des boissons alcoolisées sont mises en vente, son titulaire, à la fois :

- a) accepte, à l'épicerie, le retour des contenants réglementés vides et des contenants vides qui peuvent être retournés via le programme de retour des emballages de la société Brewers Retail Inc.;
- b) rembourse aux consommateurs les consignes perçues sur les contenants;
- c) se conforme aux exigences supplémentaires imposées par la Régie des alcools relativement aux obligations énoncées aux alinéas a) et b), notamment aux exigences liées à la tenue de dossiers et au triage des contenants.

(4) La Régie des alcools rembourse au titulaire d'un permis d'épicerie les sommes qu'il a remboursées aux consommateurs en application de l'alinéa (3) b).

(5) Dans le cas d'un permis d'épicerie situé à cinq kilomètres ou moins de l'emplacement d'un magasin de vente au détail qu'exploitait le titulaire du permis de Brewers Retail Inc. le 3 septembre 2024, le paragraphe (3) ne s'applique qu'à compter du 1<sup>er</sup> janvier 2026.

(6) Chaque permis d'épicerie auquel le paragraphe (3) ne s'applique pas et chaque permis de dépanneur est assorti de la condition selon laquelle son titulaire doit afficher clairement l'endroit ou les endroits les plus près où les contenants visés à l'alinéa 3 a) peuvent être retournés, conformément aux exigences qu'impose la Régie des alcools.

**5. (1) Le paragraphe 19 (1) du Règlement est modifié par remplacement de «au paragraphe 17 (1) ou (2)» par «au paragraphe 17 (1), (2) ou (3)».**

**(2) Le paragraphe 19 (2) du Règlement est modifié par remplacement du passage qui précède l'alinéa a) par ce qui suit :**

(2) Si la personne autorisée par le ministre des Finances établit, lors d'une vérification, que le montant des consignes perçues ou remises est inférieur à celui établi conformément aux exigences du programme de consignation de l'Ontario, ou que la somme que la Régie des alcools a remboursée au titulaire de permis en application du paragraphe 17 (4) est supérieure à celle que ce dernier a remboursée, le ministre des Finances peut, par arrêté, exiger du titulaire de permis qu'il fasse ce qui suit :

. . . . .

**6. Le Règlement est modifié par adjonction de l'article suivant :**

**Âge prescrit : par. 53 (1) de la Loi**

**29.1** L'âge prescrit pour l'application du paragraphe 53 (1) de la Loi est de 16, 17 ou 18 ans.

**Entrée en vigueur**

**7. (1) Sauf disposition contraire du présent article, le présent règlement entre en vigueur le jour de son dépôt.**

**(2) Le paragraphe 2 (2) entre en vigueur le dernier en date du 1<sup>er</sup> août 2024 et du jour du dépôt du présent règlement.**

**(3) Les articles 3 à 5 entrent en vigueur le dernier en date du 31 octobre 2024 et du jour du dépôt du présent règlement.**